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Møte: Oppvekstkomite  
Møtested: Bøler fritidsklubb, Bølerlia 3A  

Møtetid: mandag 19. mars 2012 kl. 18.00     
Sekretariat: Torunn Nyrnes, tlf. 41563627  
 
 
Møteleder: Hanne Eldby (SV) 
Tilstede: Hanne Eldby (SV) 

Pål Einar Røch Johansen (A) 
Mona Ridder Nielsen (A)  
Roger Storslett (A)  
Benjamin Bornø (H) – tilstede fra sak 13/12 
Tommy Skjervold (Frp)  

Forfall: Saynad Mohamud (V) 
I tillegg møtte følgende 
varamedlemmer: 

- 

Fra administrasjonen 
møtte: 

Avd.sjef velferd og fritid, Mary Ann Gursli  
Avd.sjef barn og kultur, Tommy Grotterød 

Møtesekretær: Torunn Nyrnes 
 
Fritidsleder Gunn Elin orienterte og gav omvisning i Bølerklubben. 
 
Opprop 
 
Åpen halvtime – ingen frammøtte. 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 9 /12    Godkjenning av innkalling og sakskart................................................................... 0 
Sak 10 /12  Godkjenning av protokoll fra møte 13.02.2012 ...................................................... 0 
Sak 11 /12  Informasjon fra administrasjonen ........................................................................... 0 
Sak 12 /12  Barnehagene, rapportering per februar 2012 .......................................................... 1 
Sak 13 /12  Månedsrapport barneverntjenesten per februar 2012.............................................. 1 
Sak 14 /12  Høring - ny lovgivning for barnehagene................................................................. 2 
Sak 15 /12  Årsmelding 2011 - Manglerud frivillighetssentral.................................................. 3 
Sak 16 /12  Årsmelding 2011 - Bøler frivillighetssentral .......................................................... 4 
Sak 17 /12  Høring - Rapport om alternative reaksjoner for mindre alvorlige 
narkotikalovbrudd ...................................................................................................................... 4 
 
Eventuelt - en sak



 0 

Sak 9 /12    Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Innkalling og sakskart ble godkjent. 
 
 

 Sak 10 /12  Godkjenning av protokoll fra møte 13.02.2012 
 
Protokoll fra møte 13.02.2012 ble godkjent. 
 
 

 Sak 11 /12  Informasjon fra administrasjonen 
 
Det ble gitt følgende informasjon: 
 Et av satsingsområdene i Oslobarnehagen er at alle barn skal lære norsk før skolestart, 

som blant annet handler om systematisering av språktiltak Dette er en viktig satsing, bl.a. 
for å unngå frafall i videregående skole. 

 Samråd for barnehagene har årets første møte onsdag 29.03.2012. Tema for møtet er Oslo-
barnehagen. 

 Første runde av hovedopptak til barnehagene er ferdig og tilbud sendes ut i løpet av 
inneværende uke. 

 Brukerundersøkelse for barnehagene er sendt ut i dag, 19.03, til 2800 respondenter i 
bydelens barnehager. Svarfristen er satt til 31.03.2012. I og med at det er felles 
brukerundersøkelse for alle byens barnhager, får vi muligheter til å sammenligne oss med 
andre bydeler. 

 Søndre Skøyen kapell har gjort avtale om utleie av barnehagelokaler med Oslo 
barnevaktformidling. Dette vil gi 20 nye barnehageplasser. 

 Plan og bygningsloven fastsetter at det skal være en ordning for å ivareta barn og unges 
interesser i planleggingen.  
I Oslo kommune er det bestemt at det i hver bydel skal oppnevnes en person/ stilling, som 
skal ha særlig ansvar for at barn og unges interesser blir ivaretatt.  
For inneværende periode i Bydel Østensjø er Torunn Nyrnes utpekt som representant, 
Margaret Gulliksen Letnes som vara.  

 Rapport fra tilsyn med helsestasjonsvirksomheten fra Helsetilsynet 1/2012   
Bydel Østensjø var en av de 50 kommunene som ble undersøkt. Rapporten heter ”Styre 
for å styrke” og kan hentes fra www.helsetilsynet.no 

 En rød tråd er navnet på en erfaringskonferanse om psykisk helsearbeid for barn og unge 
22.03.2012.  Konferansen gjennomføres av Helseetaten, på oppdrag fra Byrådsavdeling 
for eldre og sosiale tjenester. Målet med konferansen er å ”vise hvordan vi kan gjøre noe 
med det vi ser, hvordan vi kan få til effektivt samarbeid og hvorfor det er så viktig at vi 
handler så tidlig som mulig”. Bydel Østensjø er representert på konferansen med prosjekt 
Sammen for barn og unge.  

 Foreldre i bydelens barnehager har tatt initiativ til å danne et overordnet foreldreutvalg for 
barnehagene i Bydel Østensjø. I den forbindelse er foreldrerepresentanter som sitter i SU-
ene i bydelens barnehager invitert til oppstartsmøte 27.03.2012 i Husmannsplassen 
barnehage. I første møte skal det velges styre, og for øvrig blir det informasjon om 
Oppvekstkomiteen og om samrådet for barnehagene. 

 

http://www.helsetilsynet.no/�
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 Det er ansatt prosjektleder til prosjektet ”Hva har du gjort i ferien”. Ny prosjektleder tiltrer 
allerede 01.04.2012. 

 Rapport fra Politihøyskolen beskriver at antall anmeldelser av de under 18 år og unge 
gjengangere går ned parallelt med at ungdomstallene øker. Hvorfor skjer dette? Er det 
færre som anmelder fordi publikumsmottakene stenger kl 16? Er det forebyggende arbeid 
som viser resultater? Dette skal det forskes nærmere på. 

 Oppsummering av landsomfattende tilsyn i 2011 med kommunalt barnevern – 
undersøkelse og evaluering. 
Statens helsetilsyn oppsummerer i denne rapporten funn fra det landsomfattende tilsynet 
med kommunalt barnevern i 2011. Tilsynet ble gjennomført av fylkesmennene. Rapporten 
er basert på tilsynsrapporter fra 44 kommuner  

 Bedre beskyttelse av barns utvikling.  
Ekspertutvalgets utredning om det biologiske prinsipp i barnevernet kan leses i NOU 
2012: 5 

 Byrådsavdeling for finans bestilte i 2011 en evaluering av barneverntjenesten og 
bydelenes avvik mellom kriteriefordelte budsjettmidler og faktiske utgifter til barnevernet. 
Evalueringen er gjennomført i samarbeid med Byrådsavdeling for eldre og sosiale 
tjenester.  
Målet med undersøkelsen var å få et bedre grunnlag for å vurdere hvilke forhold som fører 
til avvik mellom kriteriefordelte midler og utgifter til barnevern i bydelene. Forhold som 
organisering, arbeidsmåte og samhandling med øvrige tjenester rettet mot barn og unge 
var sentralt i undersøkelsen. 

 
 

 Sak 12 /12  Barnehagene, rapportering per februar 2012 
 
Avdelingssjef Tommy Grotterød orienterte/ svarte på spørsmål 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende barnehagene, rapportering per februar 2012 tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering: Enstemmig. 
 
OVK-vedtak 
Sak vedrørende barnehagene, rapportering per februar 2012 tas til orientering. 
 
 

 Sak 13 /12  Månedsrapport barneverntjenesten per februar 2012 
 
Avdelingssjef  Mary Ann Gursli orienterte/ svarte på spørsmål 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per februar 2012 tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
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Votering: Enstemmig. 
 
OVK-vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per februar 2012 tas til orientering. 
 
 

 Sak 14 /12  Høring - ny lovgivning for barnehagene 
 
Avdelingssjef Tommy Grotterød orienterte/ svarte på spørsmål 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens vurderinger, slik de fremkommer i saken, tilsluttes. 
 
Det ble fremmet følgende forslag til fra Hanne Eldby og Pål Einar Johansen, på vegne 
av SV og A: 
 
Bemanning 
Bydelsutvalget vil presisere at vi mener at forslaget om en bemanning på én voksen per tre 
barn under tre år og 6 barn over tre år er godt og nødvendig, og at det ikke bør gjøres unntak 
fra dette. Dette er som vi ser det et minimum av bemanning som er nødvendig for å drive 
barnehager på en trygg måte, og på en måte som gjør det mulig for barnehagene å dekke de 
oppgavene som de er satt til å dekke.  
Bydelsutvalget er dermed også sterkt i mot å myke opp på bemanningsnormen, slik det er 
foreslått av bydelsdirektøren i Bydel Østensjø. Vi mener det ikke først og fremst vil være en 
konsekvens av at man har valgt å styrke andre sider ved barnehagetilbudet, men at det snarere 
vil være en fleksibilitet som gjør det mulig å spare penger på barnehagedriften. Dette er også 
en diskusjon vi har hatt i vår bydel, og da var det innsparinger som var motivasjonen for å 
spare på antall ansatte, ikke styrking av bemanningen som sådan. Bydelsutvalget ønsker 
dessuten til å vise til at vi per i dag innehas omtrent 30 prosent av pedagogstillingene av 
personer som ikke har den nødvendige utdanningen. Uansett er det lite interessant for barna 
og deres foreldre hvor mye lønnsmidler som benyttes i barnehagene, det interessante er om 
det er et tilstrekkelig antall personer på jobb i forhold til det som oppleves som trygt for deres 
barn, og at man er tilstrekkelig bemannet til å gjennomføre de aktivitetene som er planlagt.  
Bydelsutvalget er også positiv til forslaget om å øke pedagogtettheten i barnehagene, samt at 
20 prosent av pedagogene bør kunne ha annen relevant pedagogisk utdanning fra høyskole 
eller universitet. Vi er også enig i at barne- og ungdomsarbeidere bør komme sterkere inn i 
barnehagene. Vi mener også at muligheten til å gi dispensasjon må strammes inn. Når det er 
sagt ligger det et ansvar på sentrale myndigheter for å sikre at det utdannes et tilstrekkelig 
antall førskolelærere og andre pedagoger til at det er mulig å rekruttere ansatte til 
barnehagene. 
 
Barnegruppen 
Bydelsutvalget mener at sentrale myndigheter bør kreve at barnehager bygges med det 
utgangspunktet at det er lett å sette sammen barnegrupper etter de størrelser som er best for 
små barn, de større og for barn med spesielle behov. Vi mener at små grupper hvor barna har 
oversikt over hvem som er i samme gruppe som dem selv og hvilke voksne som er deres 
voksne, er viktig. Dette gjelder spesielt de minste barna, men også de som er over tre år. 
Bydelsutvalget ser gjerne at det utarbeides maksimalnormer for hvor store grupper det kan 
være.  
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Bydelsutvalget ser dessuten gjerne at man strammer inn i forhold til hvor tidlig barn kan flytte 
over på ”storebarnsavdeling”. Bydelsutvalget støtter forslaget om at dette tidligst kan skje 
etter nyttår dersom barna fyller tre år før sommerferien dette året.  
 
Barnehagens areal inne og ute 
Bydelsdirektøren mener det bør foreligge mulighet til å foreta selvstendige vurderinger ut fra 
lokale forhold, for i størst grad å få til en hensiktsmessig drift, og at forhold som beliggenhet 
og muligheter i nærområdet bør kunne tillegges vekt, slik det er i dag.  
Bydelsutvalget er enig i denne vurderingen, men ønsker at det er klare regler for hva som er 
gjeldende norm også for uteareal. Dersom nærområder tas tillegges vekt, bør det være et 
minstekrav at barnehagen har en plan for hvordan disse benyttes, og at eier sikrer at denne 
planen fungerer i praksis og følges.  
 
Rett til spesialpedagogisk hjelp.  
Bydelsutvalget vil presisere at det er viktig at barnehager med barn som har rett på 
spesialpedagogisk hjelp sikres nok midler slik at oppfølgingen kan skje i henhold til 
anbefalingene fra sakkyndig instans. 
 
Foreldrebetaling 
Bydelsutvalget støtter flertallet i utvalget i at foreldrebetalingen fortsatt bør reguleres av 
staten for å unngå at økonomiske forhold hindrer barnas mulighet til å benytte barnehage. 
Videre er bydelsutvalget enig i det er viktig å opprettholde reelle moderasjonsordninger for å 
utjevne sosioøkonomiske forskjeller i befolkningen.  
 
Opptak 
Bydelsutvalget mener barnehageplassene må fylles kontinuerlig ved ledighet, men er enig i at 
det bør være en rettighet å få plass senest innen barnet har fylt et og et halvt år.  
Styrerressurser 
Bydelsutvalget støtter utvalgets flertall i at det er viktig at styrer til daglig er meste mulig til 
stede i barnehagen. Det støttes dermed også at det som hovedregel bør være en styrer i hver 
barnehage.  
 
Saken ble oversendt BU uten realitetsbehandling i komiteen. 
 
 

 Sak 15 /12  Årsmelding 2011 - Manglerud frivillighetssentral 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2011 fra Manglerud frivillighetssentral tas til orientering.  
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering: Enstemmig. 
 
OVK-vedtak 
Årsmelding 2011 fra Manglerud frivillighetssentral tas til orientering.  
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 Sak 16 /12  Årsmelding 2011 - Bøler frivillighetssentral 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2011 fra Bøler frivillighetssentral tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering: Enstemmig. 
 
OVK-vedtak 
Årsmelding 2011 fra Bøler frivillighetssentral tas til orientering. 
 
 

 Sak 17 /12  Høring - Rapport om alternative reaksjoner for mindre 
alvorlige narkotikalovbrudd 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse angående Rapport om alternative 
reaksjoner for mindre alvorlige narkotikalovbrudd tilsluttes. 

 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering: Enstemmig. 
 
OVK-vedtak 

1. Bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse angående Rapport om alternative 
reaksjoner for mindre alvorlige narkotikalovbrudd tilsluttes. 

 
 
 
Eventuelt 
Hanne Eldby (SV) informerte om at UKM ble gjennomført med fullt hus, svært god stemning 
og mange dyktige utøvere. Eldby var dommer under mønstringen. 
Bydelens utekontakter, representanter fra klubbene og politiet var innom i løpet av 
arrangementet.  
Eldby oppfordret OVK til å stikke innom ungdomsarrangementet som skal være på 
Manglerudklubben under bydelsdagene. 
 
 
 
Bydel Østensjø, 20.03.2012 
 
 
 
Hanne Eldby (SV) /s       Torunn Nyrnes /s 
leder         sekretær 
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